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Swedenborgsgatan 20 

Protokoll nr 7 fört vid äällddrreennäämmnnddeennss sammanträde tisdagen,  

den 24 september 2013 kl. 16.00-17.11 

 

Justerat, den 7 oktober 2013 

 

Paragrafer 1- 30, omedelbart justerade: § 7-13 

 

 

          

Joakim Larsson (M)  Christopher Ödmann (MP)                    

Ordförande  Vice ordförande                                                

          

NÄRVARANDE: 

 

OOrrddfföörraannddee    JJooaakkiimm  LLaarrssssoonn  ((MM)) 

VViiccee  oorrddfföörraannddee Christopher Ödmann (MP) 

 

LLeeddaammöötteerr  Olle Andretzky (M) 

  Birgitta Breile (M) 

  Dennis Wedin (M)   

  Kitty Ericsson (M) 

  Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

  Helen Jäderlund Eckardt (FP) 

  Mirja Räihä (S) 

Gabriel Marawgeh (S)  

Norma Aranda de Gutiérrez (S) 

Eivor Karlsson (MP) 

Torun Boucher (V) 

 

EErrssäättttaarree::  Magnus Bock (M) 

Marianne Pettersson (M)  

Helena Bonnier (M) 

Inga-Lill Persson (FP)  

Hanna Gerdes (FP) 

Madeleine Sjöhage (C) 

Magnus Nilsson (S)  

Catarina Carbell (S) 

Manlio Palocci (S) 

Sarah Johansson (MP) 

Brit Rundberg (V)  

  

FFöörrhhiinnddeerr:: Ersättarna Mathias Hellichius (M) och Anders Ödmark (MP) 

  

TTjjäännssttggöörraannddee  eerrssäättttaarree::  samtliga ledamöter är närvarande. 

 

NNäärrvvaarraannddee  ttjjäännsstteemmäänn::  förvaltningsdirektören Eva Frunk Lind, avdelningscheferna 

Karin Ekdahl Wästberg, AnnMarie Ståhl, Raili Karlsson och Marianne Silvén 

Hedenström, biträdande avdelningschefen Jonas Wilhelmsson, utredaren Nima 
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Andacheh, facklig representant för Kommunal Ulf Bjerregaard (under inledande delen 

av § 1), nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Patrik Ljungman.  

 

 

§ 1 Närvarande 

Facklig representant för Kommunal Ulf Bjerregaard anhåller om möjligheten 

att informera nämnden om erinran i ärendet § 8 Översyn av ersättningssystem 

inom hemtjänsten. 

Äldrenämnden beviljar företrädet. 

Ulf Bjerregaard tar upp att Kommunal erinrar att införande av det nya 

ersättningssystemet i hemtjänsten kommer att leda till ökade kostnader för 

stadsdelsnämnderna och detta bör beaktas vid framtagning av förslag till nästa 

års budget för stadens äldreomsorg.  

Ordföranden tackar Ulf Bjerregaard för erinran. 

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Joakim Larsson välkomnar en ny ersättare i äldrenämnden Helena 

Bonnier (M) som efterträder ersättaren Lars Edvall (M) från och med juli 2013. 

Helena Bonnier har erfarenheter av tidigare politiskt arbete i äldrenämnden 

under förra mandatperioden.  

  

Dir. Eva Frunk Lind presenterar Jonas Wilhelmsson som är en ny biträdande 

avdelningschef för AnnMarie Ståhl och Nima Andacheh – en ny utredare på 

Raili Karlssons avdelning. 

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans med 

ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll 6/2013-06-11 justerats 2013-06-20.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

Anmäls frågor från led. Torun Boucher (V) och ers. Brit Runberg (V)  

rörande TPS Vårdteam AB och Hemtjänstenheten. Eivor Karlsson anmäler två 

frågor som angår övergång av trygghetslarm från analoga till digitala system i 

Stockholms stad och stadens tidsgaranti rörande trygghetslarmet. Varefter 

fastställs dagordningen. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 

            Inga skrivelser har inlämnats. 

 

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Dir. Eva Frunk Lind informerar om följande: 

a/ Tre rådslag kommer att genomföras i oktober:  

- den 1 oktober kl. 12-14 på Seniorträffen Östermalm, Bo Bergmans gata 4 

- den 3 oktober kl. 13-15 Träffpunkten Växthuset Vällingby, 

Ångermannagatan 162 

- den 23 oktober kl. 13-15 Ekens aktivitetscenter Skärholmen, 

Måsholmstorget 3. 

      (Informationen har skickats ut till äldrenämnden per e-post) 

 

           b/ En mässa med Goda Exempel kommer att äga rum den 26 september 2013  

               kl. 9.30-16.00 i Kulturhuset, Sergel torg, Plan 3. 

               Inbjudan delas ut till nämnden.  

 

 

           c/ En värdegrundskonferens kommer att äga rum den 30 september 2013  

               kl. 13.30-16.00 på Stockholms Waterfront Congress Centrè.  

               Inbjudan delas ut till nämnden. 

 

 

§ 7      Tertialrapport 2 för år 2013 för äldrenämnden 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 105-331/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Ledamoten Mirja Räihä (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 2 inklusive delårsbokslut för  

          2013 och överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

          budgetjustering om 4,0 mnkr för uppbyggnad och etablering  

          av en parallell larmmottagning för digitala trygghetslarm. 

3. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos kommunfullmäktige  

          begära budgetjustering om 1,0 mnkr för finansiering av övergången till  

          ett nytt ärendehanteringssystem. 
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4. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos kommunfullmäktige  

          begära budgetjustering om 0,2 mnkr avseende kostnader för förändringar  

          i Paraplysystemet 2013. 

5. Äldrenämnden anmäler omslutningsförändringar om 18,1 mnkr för  

          kommunstyrelsens godkännande. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”När det gäller målet "De äldres behov av olika boendeformer är tillgodosedda" anger 

tjänsteutlåtande grön färg - alltså att målet beräknas uppfyllas helt. I beskrivningen 

anges att det finns ett utbud av boendeformer som är anpassade efter såväl behov som 

efterfrågan. 

 

Det finns dock skäl - anser vi - att påpeka att efterfrågan på boende i servicehus inte 

alls möts med tillräckligt utbud av platser. Samtidigt som avslag beslutas finns det 

platser som inte beläggs. Även i ärende 15 (angående avslag på ansökan om plats i 

äldreboenden) ser vi uppgifter om önskemål/efterfrågan/behov av servicehus som inte 

blir tillgodosedda. 

 

I övrigt vill vi framhålla att vi ser positivt på att Äldrecentrum anlitats för att utvärdera 

grundutbildningarna samt att inspektioner och granskningar utförs och att de redovisas 

för nämnden på sätt som gjorts i tjänsteutlåtandet.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Vi kan konstatera att uppföljningen av hur äldreomsorgen fungerar går inte att avläsa 

av tertialrapporten, givetvis beror detta hur styrningen är organiserad. Alla mål  uppnås 

men för att få en fullständig bild så måste man läsa tertialrapporterna från alla 14 

stadsdelsnämnderna. 

 

Det går ändå att läsa att alla utförare klarar inte av de mål som staden ställer på 

äldreomsorgen. Det är sorgligt att läsa att det finns brister. Men vi vill också påpeka att 

det måste vara omöjligt att följa upp alla utförare i staden. Därför anser vi att LOU 

vore att föredra i stället för LOV när det gäller hemtjänsten. 

 

Som det ser ut nu så undrar vi vad som är nyttoeffekten av att staden tvingas att bygga 

ut kontrollapparaten för att utöva kontroll i stället för att använda skattemedel för att 

förstärka kvaliteten inom äldreomsorgen. 

 

Vi vill även framhäva att alla inspektionsbesök som görs på grund av kritik eller 

klagomål måste vara oannonserade.” 

 

 

§ 8      Översyn av ersättningssystem inom hemtjänsten 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 327-68/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-327/2013 
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 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryrkande från 

Madeleine Sjöhage (C). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä 

m.fl. (S) och ledamoten Torun Boucher (V) anmäler var för sig egna särskilda 

uttalanden.  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

            och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt yttrande  

            över remissen av ”översyn av ersättningssystem inom hemtjänsten”. 

. 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande från (M), (FP) och (C): 

”Vi ligger nu mycket nära lanseringen av ett nytt system som kommer ha positiva 

effekter för både våra äldre, utförare och de olika stadsdelarna. Äldre kommer att 

kunna se på ett tydligt sätt vilka tjänster de betalar för. Tidsåtgången kommer kunna 

dokumenteras på ett sätt som säkerhetsställer kvaliteten för de äldre. Utförare kommer 

att kunna visa exakt tidsåtgång för olika arbeten som den äldre själv valt och bli ersatta 

för den. Stadsdelarna kommer kunna se och ha bättre kontroll på vad som utförs hos 

varje enskild individ, vilken tid som läggs ner och att det motsvarar den avgift de äldre 

får betala. Trygghet och tydlighet skall genomlysa äldreomsorgen i Stockholm.” 

 

Särskilt uttalande från (MP): 
”Det nuvarande systemet för ersättning till hemtjänstutförarna har svagheter. Därför 

välkomnar vi den översyn som nu gjorts och förslaget till nytt system för ersättning 

och tidsregistrering. 

De hittillsvarande ersättningsnivåerna har visat sig vara för låga, något som haft 

negativa effekter för både kvaliteten i omsorgen om de äldre och för vårdpersonalens 

arbetsmiljö. Även modellens otydlighet har medfört svårigheter för såväl utförare som 

biståndshandläggare och bidragit till att uppföljningen inte kunnat bli tillräckligt 

noggrann. 

Det föreslagna nya systemet, som mer liknar dem som tillämpas i andra kommuner, 

fokuserar på den hemtjänst som faktiskt utförs. Det blir tydligare för alla berörda vad 

som beslutats och vad som utförts. Ny teknisk lösning för rapportering kommer att 

innebära en säkrare uppföljning. Det är viktigt att i uppföljningen inte enbart fokusera 

på antalet utförda timmar utan att även följa upp kvaliteten i omsorgen. 

Nyordningen förutsätts genomföras omsorgsfullt och att noggrann uppföljning sker 

samt att beredskap finns för justeringar om det visar sig att det behövs.” 
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Särskilt uttalande från (S): 
”Vi ställer oss i grunden positivt till det nya ersättningssystemet. Vår kritik hittills har 

handlat om att konsekvenserna inte var utredda i tillräcklig omfattning. Men vi tror att 

det nya ersättningssystemet blir bättre för de äldre. 

 

En del stadsdelsnämnden misstänker att förändringen kommer att kosta mer än vad 

som finns budgeterad för hemtjänsten. Det är viktigt att tillse att stadsdelsnämnderna 

får kompensation i budget för 2014 för att de ska klara av övergången till det nya 

ersättningssystemet.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 
”Vänsterpartiet har välkomnat översynen och vi lämnar inget annat förslag till beslut. 

Ersättningen ska vara baserad på utförd tid istället för beviljad tid. Då beräknas den 

debiterbara tiden att sjunka, vilket innebär att utrymme inom befintlig ram finns för att 

höja ersättningen per tjänst i jämförelse med idag, skriver förvaltningen. Det är 

naturligtvis bra.  

Vänsterpartiet tror att lika viktigt som ett skarpare ersättningssystem för att komma 

tillrätta med överdebiteringar, lika viktigt är att ändra i LOU och LOV så att det går att 

ställa krav på företagen att de inte är vinstsyftande utan återinvesterar överskott.  

Viktigt är också att i förfrågningsunderlag ställa tydliga krav på personalens 

utbildningsnivå och anställningsförhållanden så att de pengar som tillförs hamnar där 

de ska. För att göra detta behöver vi inte vänta på en förändrad lagstiftning – det kan vi 

göra redan i dag.  

I den bästa av världar kommer hemtjänsten ha kvalificerad personal som till största 

delen är fastanställd på heltid och har generöst med tid för brukarna. Vi har lång väg 

dit, och sannolikt behövs många fler insatser.  

Ersättningen som den är uträknad idag bygger på ett genomsnitt av hur situationen ser 

ut idag. Eftersom denna situation varierar starkt så betyder det sannolikt att en del 

företag med långa avstånd mellan brukarna kommer att missgynnas, medan en del 

företag med slimmade personalkostnader kommer att gynnas. Motsvarande 

missgynnande gäller hemtjänstdistrikt i tättbebyggda respektive geografiskt utsträckta 

områden. Just därför ar det viktigt att även förfrågningsunderlaget blir skarpare. 

Personalkostnaderna är beräknade på den genomsnittliga lönen för 

omvårdnadspersonal i staden. Då vår målsättning borde vara mer kvalificerad personal, 

en mer attraktiv arbetsgivare där fler vill arbeta inom äldreomsorgen samt slutligen en 

strävan mot generellt mer jämställda löner i Stockholms stad så är den genomsnittliga 

lönen sannolikt en för låg ambitionsnivå. Vi utgår från att vi får tillfälle att återkomma 

till frågor om ersättningar och förfrågningsunderlag.” 

 

 

§ 9     Förslag till samverkansavtal om den verksamhetsförlagda utbildningen på  

          vårdutbildningar 

          Remiss från Kommunförbundet Stockholms län (KSL, dnr 13/0045-1) c/o   

          kommunstyrelsen 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 202-315/2013 
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 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

            och överlämnar det till Kommunförbundet Stockholms län (KLS). 

 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

§ 10    Förslag till reviderade riktlinjer för riksfärdtjänst 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 326-1051/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-326/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund  

Eckardt (FP), vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av ersättaryrkande från 

Madeleine Sjöhage (C). 

 

 Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut med stöd  

            av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M) och (FP) med instämmande av ersättaryrkande från (C) och 

gemensamt förslag till beslut från (V) och (S). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M) och (FP) med instämmande 

av ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

            och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt yttrande över  

            remissen av förslag till revidering av riktlinjer för riksfärdtjänst. 

 

           Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Reservation från (V) och (S): 
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”Vänsterpartiet och Socialdemokraterna yrkar gemensamt att äldrenämnden anför 

följande som svar på remissen: 

 

Vid revideringen av riktlinjer bör de synpunkter som rådet för funktionshinderfrågor 

påtalat ytterligare beaktas och tas hänsyn till. Det gäller stycket 4.2 om ledsagare där 

det står att om behovet av ledsagning ”bara” uppstår i samband med av- och påstigning 

och vid byte så ges denna service idag på de ”flesta” stationer och terminaler.  

Rådet har påpekat att:  

”Föreslagna riktlinjer innebär stora begränsningar och påfrestningar för den enskilde. 

Man kan inte hänvisa till att det fungerar bra med allmänna kommunikationer och 

ledsagare på plats. Det innebär en enorm psykisk och fysisk stress att inte veta om det 

kommer att fungera. Är ledsagaren där? Kommer jag ombord? Får jag med mig allt? 

Och så vidare… Måste du dessutom göra flera byten, oftast med långa väntetider eller 

så korta att du riskerar missa anslutningen, då mångdubblas besvären. Det innebär en 

enorm stress, fysisk anspänning och trötthet som påverkar personen mycket negativt.” 

Vi menar att skrivningen i riktlinjerna ska förändras så att det inte går att godtyckligt 

förutsätta att denna service finns på plats, vilket det med nuvarande skrivning går att 

göra.”  

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Färdtjänst är av avgörande betydelse för många människor om de själva ska klara sin 

vardag, när de saknar verkliga alternativ som egen bil eller möjlighet och förmåga att 

förflytta sig med kollektivtrafik.  
 

Vi ser med oro på ytterligare begränsningar av färdtjänsten, då dessa kommer att leda 

till ökade problem, krångel och stress för den enskilde i vardagen. Att göra en ny 

bedömning av den enskildes hälsotillstånd inför varje resa anser vi orimligt.  

 

Färdtjänst är ett sätt att utjämna skillnaderna i vardagen mellan de med olika 

funktionsnedsättningar och de utan, och ska vara en del i ett samhälle med ambitionen 

av att vara tillgängligt för alla.”  

 

 

§ 11     Förslag till färdplan för fossilbränslefritt Stockholm 

            Remiss från kommunstyrelsen, dnr 303-496/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-298/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryrkande från Madeleine Sjöhage (C). 

  

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till eget förslag till beslut. 
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Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M) och (FP) med instämmande av ersättaryrkande från (C), eget 

förslag till beslut från (MP), eget förslag till beslut från (S) och eget förslag till 

beslut från (V). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M) och (FP) med instämmande 

av ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

           Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

           och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på remissen  

           av förslag till revidering av färdplan för fossilbränsefritt Stockholm. 

 

           Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

            

Reservation från (MP):  

Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och 

hänvisar till eget yrkande:  

”Äldrenämnden beslutar att som svar på remissen framföra följande: 

1. Arbetet med en skärpt tidsplan ska påbörjas 

2. Avstämning mot färdplanen och tidsplanen ska ske varje eller minst vartannat år 

och därefter rapporteras till kommunfullmäktige 

3. Därutöver ska anföras följande: 

 

Vi är i huvudsak mycket positiva till att en färdplan för ett fossilbränslefritt Stockholm 

2050 nu tagits fram och tycker att Stockholm med detta åter har tagit ett kliv framåt i 

klimatarbetet. Men även om riktningen är i stort sett rätt så är takten för långsam. 

Miljöpartiet har länge drivit målet att Stockholm ska vara fossilbränslefritt år 2030. 

Efter åtta år av alliansstyre i Stockholm tycks målet vara längre bort än så, men 

färdplanen visar ändå att många föreslagna åtgärder kan tidigareläggas och att vi 

därmed kan närma oss årtalet för en fossilbränslefri stad. En mer detaljerad och skärpt 

tidsplan behövs för att öka och hålla takten.  

 

Det som oroar mest är att den hittills förda allianspolitiken inte alls verkar redo att ta 

de radikala beslut som kommer att behövas för att uppnå målet om en fossilbränslefri 

stad. Planen ger på vissa punkter snarare ett kvitto på förlorade år med det borgerliga 

styrets vingliga klimatpolitik. Ett exempel är att åtgärder för ökad samlastning nu 

beräknas beslutas först någon gång under nästa mandatperiod. Färdplanen visar tydligt 

att vi måste intensifiera arbetet nu. Radikala beslut måste fattas, hållbara 

infrastruktursatsningar måste påbörjas, ekonomiska styrmedel måste införas och 

ekonomiska medel måste tillföras. Investeringar med långsiktiga följder som leder i fel 

riktning måste stoppas. Vi noterar att Stockholms färdplan på trafikområdet inte 
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tillämpar den fyrstegsprincip som föreslås bli bindande nationellt (ärende 15 vid detta 

sammanträde): det första steget, att vid samhällsplaneringen prioritera ett mer 

transportsnålt samhälle, saknas. Tvärtom är man fortfarande inställd på att bygga en ny 

motorväg, Förbifarten, genom regionen. Det byggs fortfarande även för glest i vissa 

områden och så vidare.  

 

Klimatomställningen kan inte vänta. Dessutom måste ett flertal beslut fattas på nivåer 

som Stockholm inte har egen rådighet över vilket gör att samarbeten och samtal måste 

påbörjas snarast och starka krav på andra parter måste ställas från kommunen. Därför 

är det viktigt att lägga in uppföljningar som bör avrapporteras till kommunfullmäktige 

med täta intervall. Vi föreslår att tidsplanen för olika åtgärder skärps och att en årlig 

avstämning görs av om tidsplanen hålls och vad som måste revideras i de fall där 

planerade åtgärder inte genomförts. Avstämningen kan lämpligen knytas till 

avrapportering av Stockholms åtgärdsprogram för klimat och energi och Stockholms 

miljöprogram, men den måste ske mer frekvent än vart fjärde år. Ingen politiker ska 

kunna sitta en hel mandatperiod för att sedan förvånas över att punkter i 

åtgärdsprogrammet släpar efter. Många punkter i tidsplanen handlar om att "verka för" 

olika åtgärder, men det är viktigt att man även gör en plan för vad målet är för 

åtgärderna, d.v.s. hur mycket t.ex. cykel- eller spårtrafiken ska ha ökat vid vissa 

tidpunkter. Det är också av vikt att det går att demonstrera hur målet kommer att 

missas om man väntar med åtgärder, d.v.s. vilka konsekvenser (ekonomiska eller 

andra) som uppskjutna åtgärder innebär. 

 

Det är viktigt att påtala att målet (fossilbränslefritt Stockholm 2050) kommer att 

hamna inom räckhåll om åtgärderna genomförs enligt tidsplanen, men att detta inte är 

argument för att skjuta upp åtgärder som kan påbörjas redan idag. I vissa stycken 

behöver planen förtydligas. Skrivningen att beräkningen bygger på att ”staden driver 

frågan om en snabbare utfasning av fossila bränslen i fjärrvärmesystemet” syftar 

rimligen på att utfasningen ska ske snabbare än det refererade nu gällande beslutet om 

en ambition att leverera klimatneutral fjärrvärme till 2030.  

 

Då inte alla växthusgasutsläpp som stockholmarna ger upphov till räknas med inom 

ramen för åtgärdsprogrammet anser vi att beräkningsmetoder för dessa utsläpp. Detta 

för att få ett mått på de reella utsläppen av klimatgaser som Stockholms invånare ger 

upphov till och som även omfattar utsläppen från konsumtion och utrikes resor. Vi 

anser inte att åtgärdsprogrammet ska uttala att Stockholm bedriver ett klimatarbete i 

världsklass då mycket av Stockholms klimatarbete kan förbättras radikalt.” 
 

Reservation från (S:   

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och hänvisar till eget 

yrkande:  

”Socialdemokraterna yrkar att nämnden lämnar ärendet utan eget ställningstagande.” 

 

Reservation från (V): 
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och hänvisar till eget 

yrkande:  

” Vänsterpartiet föreslår att äldrenämnden godkänner nedan utlåtande som svar på 

remissen: 
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Den industrialiserade världens utsläpp av klimatgaser måste upphöra senast 2030  

för att klimateffekterna ska minimeras och världens utvecklingsländer ges möjlighet 

till en rättvis utveckling. Stockholm ska gå i täten för denna utveckling. Rättvist 

miljöutrymme är ett mått för hur jordens begränsade resurser ska kunna fördelas 

rättvist inom ramarna för naturens bärkraft.  

 

Kommunens arbete för att minska klimatpåverkan och anpassa staden till förändrade 

förhållanden måste göras samordnat inom alla stadens sektorer och gentemot stadens 

alla aktörer. Nedan lyfter vi några områden som berör Äldrenämnden.   

 

Äldreboenden, nybyggda och befintliga, ska sträva efter passivhus-standard genom 

egen, lokal energiproduktion.  

 

Stadens trafiksystem måste utvecklas mot en minimering av privatbilismen och en 

utbyggnad av bra och billig kollektivtrafik, som alla stadens invånare har råd att 

använda dagligen.  

Staden behöver också en gångtrafikantplan med ett uttalat funktionshinderperspektiv. 

Bland fotgängare återfinns gamla människor med nedsatt rörlighet, människor med 

nedsatt kognitiv förmåga, personer som är döva eller starkt synnedsatta, och många 

andra som har svårt att navigera i den stundtals ganska kaotiska trafikmiljö som 

uppstår när många trafikslag blandas. Att främja gångtrafiken är bra ur ett 

folkhälsoperspektiv, men också ur ett klimatperspektiv. Staden bör därför göra en 

inventering över alla de knutpunkter och vägar där fotgängare idag är särskilt utsatta.  

 

Maten står för nästan en tredjedel av stockholmarnas klimatutsläpp. Utsläppen från 

matkonsumtionen ska minska med minst 20 %. Vegetariska alternativ ska alltid finnas 

på alla kommunala institutioner och arbetsplatser och vara huvudalternativet en dag i 

veckan. Fisk och kött från i huvudsak frigående djur inklusive vilt och ren ska ersätta 

kött från s.k. djurfabriker. Information om matens klimateffekter ska prioriteras, 

matsvinnet ska minska och allt biologiskt avfall ska samlas in. Onödiga transporter av 

industritillverkade måltider ska undvikas genom att all mat på äldreboenden serveras 

nylagad.  

Även stockholmare med hemtjänst ska kunna källsortera! Källsortering ska vara en 

naturlig del av hemmets skötsel, vilket bör tydliggöras i riktlinjerna för hemtjänst.  

Grundutbildning och information om källsortering ska erbjudas berörda 

personalgrupper.”  

 

 

§ 12     Remiss av handikappföreningarnas samarbetsorgan (HSO) skrivelse om  

            samverkan mellan Stockholms stad och HSO i Stockholms stad rörande  

            funktionshinderfrågor  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 326-686/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-293/2013  

 

 Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt (FP) 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av vice ordföranden 

Christopher Ödmann m.fl. (MP) och ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och med 

instämmande av ersättaryrkande från Madeleine Sjöhage (C),  

  

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M) och (FP) med instämmande av (MP) och (S) samt  

ersättaryrkande från (C) och eget förslag till beslut från (V). 

  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M) och (FP) med instämmande 

av (MP), (S) och ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

           Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar  

           det till kommunstyrelsen som sitt svar på remiss av skrivelsen från HSO i  

           Stockholms stad angående nedläggning av äldrenämndens råd för  

           funktionshinderfrågor. 

              

           Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

      

Reservation från (V):  

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och hänvisar till eget 

yrkande:  

”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden godkänner nedan utlåtande som svar på 

remissen: 

 

HSO Stockholms stad, Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Stockholms stad,  

har i en skrivelse till bland annat äldrenämnden uppmärksammat att Stockholms stad 

har lagt ner äldrenämndens råd för funktionshinderfrågor och att äldrenämndens 

ärenden numer behandlas i ett gemensamt råd för socialnämnden och 

överförmyndarnämnden. HSO föreslår i sin skrivelse att staden omprövar beslutet.  

Vi delar HSO:s synpunkter och instämmer i att det vore bra om staden omprövade 

beslutet.   

Som politiker i nämnden är det värdefullt att ta del av synpunkter från 

funktionshinderrådet då detta råd delvis har ett annat perspektiv än pensionärsrådet. 

Äldreförvaltningen anser att uppdelning av funktionshinderfrågor för vuxna upp till  

65 år och personer som har fyllt 65 år inte längre är relevant i dagens samhälle.  

Vi håller till fullo med om detta, men då lagstiftning och därmed även biståndsbeslut 

och äldreomsorg och rätt till assistens osv. ännu inte har förändrats i enlighet med 

denna kloka synpunkt så tycker vi att det är lite bakvänt att börja med just 

funktionshinderrådet.  
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Vi anser även att det finns en stark demokratisk poäng med att medborgare involveras i 

stadens politiska verksamheter när så är möjligt, och finner det märkligt att 

rationalisera bort ett medborgerligt engagemang.”  

 
 

§ 13    Remiss av kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) skrivelse angående  

           kommunala utförare inom äldreomsorgen, mm 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 327-1886/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-294/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av vice 

ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och ersättaryrkande från 

Madeleine Sjöhage (C). 

  

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till eget förslag till beslut.  

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP), (MP) samt som stöds av ersättaryrkande från (C) 

och egna förslag till beslut från (S) och (V) var för sig. 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (MP) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på remiss gällande  

skrivelse från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR). 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Reservation från (S):  
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och hänvisar till eget 

yrkande:  

”Socialdemokraterna yrkar att äldrenämnden beslutar: 

att            uppdra åt förvaltningen att återkomma till nämnden med ett förslag till 

utökad betänketid för den äldre när hon/han ska svara på anvisat boende 
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att            därutöver anföra: 

 

Den betänketiden som tillämpas av staden är för kort. Att lämna ett hem där den äldre 

kanske har bott nästan hela sitt vuxna liv till att ge upp allt och flytta till ett 

äldreboende kan kräva längre betänketid än den tiden som tillämpas nu. 

 

Vi kan konstatera att hemtjänsten inom staden är inte jämlik längre. De privata 

utförarna kan sälja ytterligare tjänster till de äldre men eftersom de kommunala 

utförarna inte får göra detta så får de mindre bemedlade pensionärerna beroende av den 

allt strängare biståndsbedömningen. 

 

Vi anser inte att den kommunala hemtjänsten längre kan konkurrera på samma villkor 

som de privata. Vi ser att det finns en välja hos den politiska majoriteten att på detta 

sätt avsluta all egenregi verksamhet.” 

  

Reservation från (V): 
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och hänvisar till eget 

yrkande: 

Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden godkänner nedan utlåtande som svar på 

remissen: 

 

Äldreförvaltningen har mottagit en remiss från Kommunstyrelsen med frågor från 

Kommunstyrelsens pensionärsråd om två olika frågor – tilläggsbeställningar inom 

äldreomsorgen och tidsfrist för att tacka ja till ett boende. 

Vänsterpartiet anser att den växande marknaden för tilläggsbeställningar behöver 

utredas noga. Att boenden i ett privat drivet boende ska kunna köpa tilläggstjänster 

men inte en boende i ett kommunalt drivet dito borgar inte för likabehandling av 

kommunens innevånare. Förvaltningen skriver att utgångspunkten för kommunal 

verksamhet är att den ska vara skattefinansierad. Om en kommun tar ut avgifter ska det 

ske enligt självkostnadsprincipen – och därmed blir det konkurrenssnedvridande 

underprissättning. Men faktum är ju att även privat driven äldreomsorg är, i det 

ögonblick de är entreprenader, av staden uppköpta platser i boenden eller hemtjänst 

inom LOV, också skattefinansierad kommunal verksamhet om än utförd av ett privat 

företag. Förvaltningen blir här svaret skyldig, och behovet av en genomlysning av 

detta är uppenbart.  

 

Vad gäller tidsfrist för att tacka ja till ett boende så svarar förvaltningen att den 

enskilde i och med ansökan och val av boende ju redan har tagit ställning till att den 

vill flytta. Förvaltningen förbiser dock till exempel att det inte alls alltid är 

förstahandsvalet som erbjuds och att det boende som erbjuds därmed innebär att den 

äldre om den tackar ja i praktiken avstår från sitt förstahandsval. Det går att stå kvar i 

kö för sitt förstahandsval, men är ofta i praktiken inte genomförbart. Vi förstår 

problemet med tomställda lägenheter, men tycker att svaret är otillräckligt och förstår 

inte vad förvaltningen menar med att det sammantaget skulle innebära ”att två 

personer i månaden kan få erbjudande om en tom lägenhet”.   

 

Det är tråkigt att kommunstyrelsen får ett så otillräckligt svar på sin remiss, 

Vänsterpartiet anser att båda dessa frågor kräver en grundligare utredning.” 
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Särskilt uttalande (MP): 

”Vi håller med Kommunstyrelsens pensionärsråd om att det är en mycket kort tid med 

tre dagars tidsfrist för att tacka ja eller nej till en plats i vård- och omsorgsboende. Det 

är inte säkert att erbjudandet om plats gäller den enskildes förstahandsval. Reglerna 

bör ses över i syfte att ge mer skäligt rådrum för den enskilde och dennes omgivning.”  

 

 

§ 14    Svar på skrivelse från tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) om  

           evakueringar vid upprustning av äldreboenden 

                

Ärende 

Föreligger ärende dnr 109-249/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens tjänsteutlåtande  

som svar på skrivelsen. 

 

Särskilt uttalande (V): 

”Vänsterpartiet konstaterar att äldreförvaltningen inte anser sig ha något övergripande 

ansvar för hur evakueringar i samband med hur renoveringar av äldreboenden planeras 

och genomförs. Vi anser däremot att förvaltning och äldrenämnd borde ha detta 

övergripande ansvar när fler stadsdelar är involverade i ombyggnad och evakuering. 

Om detta återkommer vi.”  

 

 

§ 15      Svar på skrivelse från ledamoten Torun Boucher (V) om avslag på  

            ansökan om plats på äldreboenden, mm 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 109-301/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryrkande från Madeleine Sjöhage (C). 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut med 

instämmande av vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och 

ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S). 
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 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP) samt av ersättaryrkande från (C) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (V), (S) och (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP) och ersättaryrkande 

från (C). 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 

Reservation från (V), (S) och (MP):  
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä  

m.fl. (S) och vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och hänvisar till 

gemensamt yrkande:  

”Vi yrkar att äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och uppdrar åt 

äldreförvaltningen att göra en fördjupad utredning av biståndshandläggningen för olika 

typer av äldreboenden, med särskilt fokus på servicehus, och att återkomma till 

nämnden med en redovisning. 

Tjänsteutlåtandet ger svar på en övergripande nivå, men för att äldrenämnden på ett 

konstruktivt sätt ska kunna planera för stadens behov av boenden, behöver vi en mer 

djupgående analys. Vi får ofta höra att efterfrågan på servicehus sjunker, samtidigt 

avslås så mycket som 40 % av ansökningarna. Motivet är ofta att den äldre klarar sig 

bra hemma med utökad hemtjänst– men att staden anser att den äldre inte behöver ett 

boende är knappast samma sak som att den äldre inte efterfrågar detta boende. Vi vet 

genom våra egna representanter som sitter i sociala delegationer hur avslagen på 

servicehus kan se ut i praktiken. Problemet med dessa konkreta exempel är att de är 

hemligstämplade och alltså inte kan redovisas. Därför behöver vi ett bättre sätt att 

hantera denna fråga. 

För att illustrera detta påstående beskrivs ändå några fall nedan som inte går att 

källhänvisa då de inte är offentliga.  Beskrivningarna är nedkortade och blandade. Alla 

är kvinnor mellan 75 och 90. 

 - nedsatt balans, fallrisk, nedsatt rörlighet, hjärtsvikt, leversvikt, mindre stroke, 

blodtrycksfall, yrsel 

 - rullator inne och ute, protes i bägge höfterna, hjärtopererad för några år sedan. 

– isolerad, otrygg, stroke, yrsel, nedsatt balans, fallrisk, svårt att hantera mediciner, 

bipolär 

- balanssvårigheter, flera små proppar, otrygg, saknar gemenskap,  

Alla anses klara sig hemma med utökad hemtjänst. Några kanske skulle klara sig på ett 

trygghetsboende, men då trygghetsboende idag förutsätter en ekonomi som många inte 

har så är det ofta inte ett realiserbart alternativ. Detta drabbar naturligtvis främst 

kvinnor, inte bara därför att de lever längre, utan också då de kvinnor som idag är äldre 

ofta har haft små eller inga inkomster bakåt i tiden, och därmed också ofta har små 

pensioner.  
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Det är viktigt att vi vet vad vi gör när vi succesivt avvecklar servicehusen, ersätter dem 

med trygghetsboenden och låter dem som inte har resurser klara sig med hemtjänst. Vi 

menar att idag är vårt faktaunderlag alldeles för bristfälligt och att vi därmed faktiskt 

inte vet vad vi gör. Det ligger naturligtvis i hela nämndens intresse att veta vad den 

gör, och vi vill därför att nämnden tar som sitt uppdrag att utreda denna fråga 

ordentligt.   

Vi vill bland annat ha svar på frågorna hur många avslag per stadsdel som överklagas 

totalt, det vill säga även de fall som staden omprövar. Det borde vara upp till varje 

stadsdelsnämnd att ha statistik över detta som bör gå att redovisa in. Vi vill kunna ta 

del av statistiken uppdelat på stadsdelar så att vi får en överblick över resurser och 

eventuella resursbrister över staden totalt.”   

 

 

§ 16     Äldrenämndens sammanträdestider för år 2014 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 407-330/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

          Äldrenämnden fastställer följande sammanträdestider för år 2014: 

21 januari  

18 februari  

25 mars 

29 april 

20 maj 

10 juni 

23 september 

21 oktober 

18 november 

16 december. 

         Samtliga sammanträden börjar kl. 16.00 och äger rum i Stadshuset. 

 

 

§ 17    Anmälan av tjänstemannayttrande över Betänkandet SOU 2013:53  

           ”Privata utförare – kontroll och insyn” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001-1127/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-328/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 
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ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ersättaryrkande från Madeleine Sjöhage 

(C). 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut med 

instämmande av vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP). 

  

 Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP) och (S) samt ersättaryrkande från (C) och ett 

gemensamt förslag till beslut från (V) och (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från (V) och (MP):  
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) med stöd av vice 

ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och hänvisar till gemensamt yrkande:  

”Vi yrkar att äldrenämnden lägger nedan utlåtande till handlingarna och anför följande:  

 

Stockholm är unikt med en så stor andel av äldreomsorgen i privat regi. Stockholm är 

alltså i ett stort behov av en utveckling av kommunallagen. Vänsterpartiet är, som väl 

känt, av den åsikten att äldreomsorg som drivs i privat regi bör ha en 

vinstuttagsreglering. En sådan reglering skulle förenkla en del av de svårigheter vad 

gäller gränsdragningar mot företagshemligheter, t.ex., som lyfts i detta ärende.  

 

Utifrån dagens förutsättningar som råder med gällande lagstiftning så välkomnar vi 

förtydligandet att det inte går att avtala bort kommunens ansvar. Vi välkomnar även 

förtydligandet att det går att skriva in anställningsform, personaltäthet och kompetens i 

kravspecifikationen. Vi välkomnar också att förfrågningsunderlag bör innehålla regler 

för kvalitetskontroll, insyn och uppsägningskriterier. Efterlängtat är även ett 

förtydligande att det är kommunens MAS som ska vara ansvarig MAS även hos 

privata utförare.  

Äldreförvaltningen har i sitt svar lyft att jämförbar information om personalens 

kompetens, utbildningsnivå, språkkunskaper samt antal anställda kan vara svår att ge 

då det är information som förändras. Vi anser att en ”jämför service” värd namnet bör 

ha tydlig information om andel tillsvidareanställd personal och andel personal med 

adekvat utbildning, till exempel. Dessa uppgifter går att hitta i de fall som det finns en 

publicerad verksamhetsuppföljning. De gäller då för uppföljningstillfället – men det 

går att i förfrågningsunderlaget ställa kravet att företaget har uppdaterad information 

upplagd på stadens hemsida.  
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Särskilt uttalande från (S): 

”Den stora andelen av privata utförare inom äldreomsorgen gör att staden måste säkra 

meddelarskyddet för medarbetarna. Vi anser att det viktigt att garantera meddelarfrihet 

och meddelarskydd för alla medarbetare inom äldreomsorgen. Detta ska skrivas in i 

alla avtal, både när det gäller upphandlat verksamhet och de företag som agerar  

inom LOV. 

Brott mot meddelarskydd bör utgöra grund för uppsägning av avtal.” 

 

 

§ 18   Anmälan av tjänstemannayttrande över Delbetänkandet SOU 2013:45  

           ”Rätt information – kvalitet och patientsäkerhet för vuxna med nedsatt  

            beslutsförmåga” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001-1061/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-325/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av vice 

ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och ledamoten Mirja Räihä m.fl. 

(S) samt ersättaryrkande från Madeleine Sjöhage (C). 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP), (MP) och (S) samt ersättaryrkande från (C) och ett eget 

förslag till beslut från (V). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (MP), (S) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från (V):  
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och hänvisar till eget 

yrkande:  

”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden lägger förvaltningens tjänsteutlåtande till 

handlingarna med nedan tillägg:  
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I förslaget om behandling av uppgifter i kvalitetsregister gör inte samma starka 

individuella patientintressen sig gällande. Den enskildes nytta av att det lämnas 

uppgifter till registren är inte lika tydliga – även om det är av nytta för patientgruppen  

i stort.  

Att det är av nytta för patientgruppen i stort kan vara skäl nog att tillstyrka förslaget – 

men synpunkten bör vägas in.”  

 

 

  

 

§ 19     Anmälan av tjänstemannayttrande över ”Modell för framtagande  

            av underlag till regeringen inför beslut om nationella  

            vaccinationsprogram” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 325-1131/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-329/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

 

§ 20     Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § SoL  

            för kvartal 2 år 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 507-351/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar 

anmälan med sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av ej 

verkställda beslut enligt 4 kap 1 § SoL för kvartal 2 år 2013 till 

kommunfullmäktige. 

 

 

§ 21    Anmälan av överenskommelse mellan äldreförvaltningen Stockholms stad  
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och Karolinska Institutet 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 40502-346/2013 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner överenskommelse mellan äldreförvaltningen i 

Stockholms stad och Karolinska Institutet, daterad 2013-06-14 

 

 

§ 22    Redovisning av underlag inför prestationsbaserade medel från Sveriges  

           kommuner och landsting (SKL) avseende systematiskt förbättringsarbete 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 61001-126/2013 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

 

§ 23    Äldretelefonens första halvår – lägesrapport 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 60903-332/2013 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

 

§ 24     Anmälan av ekonomisk månadsrapport för äldrenämnden för juli 2013  

            med prognos för året 

 

Ärende 



                      Äldrenämndens protokoll nr 7/2013-09-24   

 

 

                                                                                            

                                                              Utdragsbestyrkande                                                                                                         

                                                                                                                                                                      

                                                                                                                                                                 

                   22       

 

Föreligger ärende dnr 105-155/2013 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 25    Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation enligt lista 

 

Föreligger förteckning över tjänstemannabeslut i delegation för ärendegrupp 2.8-2.10 

rörande ekonomi och upphandling för kvartal 2 år 2013. 

  

            Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 26   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från  

           sammanträden den 20 augusti och den 17 september 2013 

 

Föreligger två protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) från 

sammanträden den 20 augusti och den 17 september 2013. 

  

            Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 27    Anmälan av kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) skrivelse ställd till       

           kommunstyrelsen, daterad 2013-09-04 

 

Föreligger skrivelse från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) till kommunstyrelsen 

daterad 2013-09-04 (dnr 408-372/2013). 

 

            Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 28 Anmälan av protokoll och skrivelser rörande funktionshinderfrågor 

 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor från sammanträden den 22 

augusti och den 19 september 2013 samt Aktuellt inom funktionshinderområde nr 6-7. 
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 Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 29    Anmälan av postlista för tiden 2013-05-30 – 2013-08-31 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 30     Övriga frågor             

Marianne Hedenström besvarar frågan från led. Eivor Karlsson (MP) om hur lång är 

tidsgaranti för trygghetslarm i Stockholm.  

Marianne Hedenström informerar att Stockholms stads Trygghetsjour följer 

Socialstyrelsen riktlinjer om tidsgaranti på 30 minuter. 

 

Ers. Brit Runberg (V) undrar vad menas med felaktigheter i anställningar som 

omnämns i ärendet § 7 tertialrapport 2 (sid 17) under avsnittet om inspektioner och 

granskningar när det gäller TPS Vårdteam AB. 

Raili Karlsson informerar om att en utredning rörande TPS Vårdteam AB pågår. 

Joakim Larsson föreslår att rapporten från denna utredning delges äldrenämnden. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


